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Verslag van de vergadering van de Commissie Samenleving van dinsdag 9 oktober 2007 
 
 

 

Aanwezig zijn: 

De heer M. Bogerd (voorzitter) de dames M. Jonker-Waterlander (VVD), A. van Stenus-van Basten 

(VVD), heren R.T. Oost (CDA) en W.R. Ruifrok (PvdA), mevrouw T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA) 

en N. de Lange (SP) , heer F. Brouwer ( ChristenUnie),  mevrouw A.S.M. Roda (GroenLinks), heren 

R. de Wit (SGP) en S. Jokhan (commissiegriffier)  

 

Ook aanwezig zijn:  

Leden van Gedeputeerde Staten: de heren J.M. Bos, H. Dijksma en A.L. Greiner 

 

Afwezig zijn:  

Dames M. Luijer (CDA), L.B.M. Venselaar (PvdA), N. van Herwaarde-van Ravenzwaaij (SP) en J. 

Kievit (PvdD), de heren H. van Ravenzwaaij (SP) en R.J. Siepel (ChristenUnie)  

 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen hartelijk welkom.  

 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter deelt mee dat agendapunt 8c2 komt te vervallen. De agenda wordt met inachtneming 

van deze wijziging vastgesteld. 

 

3. Mededelingen voorzitter/presidium/Statengriffie 

- Er is bericht van verhindering ontvangen van de dames M. Luijer (CDA) en J. Kieviet (PvdD), de 

heren H. van Ravenzwaaij ( SP) en R.J. Siepel (ChristenUnie). De heer F. Brouwer vervangt de heer 

Siepel. De fractie SP heeft aangegeven dat de heer van Ravenzwaaij voortaan de plaats in de 

commissie overneemt van mevrouw N. de Lange. 

Ter kennisname in uw bakje gelegd/ gemaild: 

- Memo 595780 d.d. 2 oktober 2007 over toezending uitnodigingsbrief 9 oktober 2007, commissie 

Samenleving.  

- Memo 598156 d.d. 8 oktober 2007 over Stand van zaken Hoger Onderwijs. 

- Uitnodiging Nieuw Land Erfgoedcentrum over informatie over lezingen en filmdocumentaires. 

- Mail d.d. 3 oktober 2007 over wijziging vergaderlocatie commissie oktober. 

- Uitnodiging “Cultuur in uitvoering” op vrijdag 9 november 2007 Agora theater. 

De mededelingen worden ter kennisgeving aangenomen. 

 

4. Verslag van de vergadering van 12 september 2007 (592301) 

Er zijn geen schriftelijke wijzigingen binnengekomen. Tijdens de vergadering zijn er geen op- of 

aanmerkingen. Het verslag wordt conform vastgesteld. 

 

a. Lijst van toezeggingen (592686) 

De voorzitter zegt dat de toezegging bij punt 2 gepland is voor maart 2008. De notitie IPT bij punt 5 is 

in de bakjes gelegd. Hetzelfde geldt voor de kwartaalrapportages jeugdzorg. Ook punt 6 is afgedaan 

bij memo 597256 d.d. 4 oktober 2007 over onderhoud landschapskunstwerken Flevoland. 

Gedeputeerde Bos zegt dat men zijn uiterste best doet om de Sociale Agenda voor november of 

december op de agenda van de commissie te krijgen. Alle punten van de motie van Jeugdzorg zijn 

meegenomen.  
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De voorzitter wijst erop dat de notitie aanvragen projecten Belvedère (560980) in juli is verstuurd. 

Daarmee is aan de toezegging van de Gedeputeerde voldaan. In de laatste vergadering is gevraagd 

om op de notitie terug te komen. Het CDA zegt dat hij denkt dat de begroting inmiddels in die vraag 

voorziet.  

De mutaties zullen worden doorgevoerd en de lijst zal conform worden aangepast. 

 

b.Lijst van moties (592678) 

De motie met nr. S.563322 Speciaal Onderwijs wordt afgedaan door de behandeling onder 

agendapunt 8.b.1. 

De voorzitter stelt vast dat er verder geen vragen of opmerkingen zijn.  

 

5. Lijst ter kennisneming stukken van 9 oktober 2007 

De lijst is voor kennisgeving aangenomen. 

 

6. Najaarsnota 2007 

GroenLinks vindt de vraag om in te stemmen met het toevoegen van een aanzienlijk bedrag aan de 

reserve, te snel gaan. Zij zou dit graag nog een keer in de Staten bespreken. 

De SGP vraagt of de eerder ingediende motie over het ouderenbeleid wordt betrokken bij de Sociale 

Agenda 2008. Zij spreekt haar waardering uit voor het binnenhalen van 1 miljoen euro voor het 

wegwerken van de wachtlijsten in de jeugdzorg. Er blijft echter een tekort. Zij stemt morrend in met het 

voorstel ter afdekking van dit tekort door de provincie. Zij spreekt er haar zorg over uit dat ondanks de 

toename van het aantal geholpen kinderen er een toename is van de instroom van kinderen in de 

jeugdzorg. 

De VVD vindt het een helder stuk maar heeft een vraag over het werkplan steunpunt archeologie en 

monumenten. Momenteel kan het werkplan i.v.m. onzekerheid over Rijksfinanciering niet worden 

ingevuld zoals het zou moeten. Is er zekerheid wanneer het wel voor elkaar is en hoe de financiering 

zal zijn? 

Het CDA heeft een vraag over de effectindicatoren en prestatie-indicatoren van de jeugdzorg. Deze 

staan ook in het uitvoeringsprogramma “elk kind telt “. Hoe verhoudt zich wat er tot nu toe gedaan is 

met de daarin genoemde landelijk indicatoren, waar we naartoe gaan?  

 

Gedeputeerde Bos zegt dat de motie m.b.t. het ouderenbeleid niet is vergeten. Het krijgt zijn plaats in 

het plan van aanpak m.b.t. de Sociale Agenda. Ook de Gedeputeerde betreurt het, dat het bij geld 

voor de jeugdzorg slechts om incidentele gelden gaat. De eindafrekening voor het aanvalsplan 2006 is 

opgemaakt. Ongeveer 2/3 is voor rekening van het Rijk gekomen. Gedeputeerde deelt de zorg over 

de toename van het aantal klanten in de jeugdzorg. Als verantwoordelijke overheid moet er samen 

met het Rijk en de gemeenten gekeken worden naar de oorzaak. Er is vorige week met de minister 

overeenstemming bereikt over de manier waarop er nagestreefd zal worden om per 1 januari 2009 

volgens een nieuwe financieringsstructuur te gaan werken. Dat houdt in dat er een commissie komt 

die vast gaat stellen welk macro financieel kader er nodig is voor de jeugdzorg. Dat geldt voor de 

minister dan als een zwaarwegend advies. De minister zal dit budget dan zo goed mogelijk ter 

beschikking stellen. Mocht de minister van het advies afwijken dan moet hij aan de Kamer 

verantwoorden dat er wachtlijsten zullen zijn en dat er dan, op het wettelijk verankerde recht op zorg, 

geen aanspraak gemaakt kan worden. Het is een Rijksverantwoordelijkheid maar de verwachting is 

wel dat de minister niet 100% conform het advies van de commissie zal financieren. Er zal geprobeerd 

worden om de bijdrage die de provincie nu doet, door te laten gaan.  

Gedeputeerde Dijksma wijst erop dat de vraag van GroenLinks eigenlijk thuishoort in de commissie 

Bestuur. In het reservebeleid is het zo dat er niet zomaar iets wordt toegevoegd. Het wordt gedaan 

met bepaalde projecten in het achterhoofd. De betalingen in de jeugdzorg worden bijvoorbeeld 

afgedekt uit dit voordeel. Het werkplan archeologie is er voor 2007/2008 wel. Over de periode 

2009/2012 wordt onderhandeld. OCenW staat positief tegenover het plan.  

 

De voorzitter concludeert dat de najaarsnota is behandeld en aangezien het geen hamerstuk is zal het 

terug komen in de Statenvergadering. 

 

 

7. Programmabegroting 2008 

a. Algemene ronde 
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De VVD noemt het een helder stuk en onderstreept de doelstellingen voor 2008. Zij vertrouwt erop dat 

de commissie voldoende op de hoogte gehouden zal worden over het verloop van de diverse 

processen. 

 

b. Hoofdstuk 1: Jongeren 

1
e
 termijn 

De PvdA vraagt of al bekend is of de voorgestelde online stagebank er komt en zo ja, voor welke 

stagezoekenden in het bijzonder is deze bank dan. Waar liggen de accenten en wat zijn de 

prioriteiten? De evaluatie van het project ”Leef met stijl“ heeft nog niet plaatsgevonden. Is al bekend 

wanneer dit gaat gebeuren en is het wel realistisch om voor die tijd te besluiten de middelen voor 

2008 terug te brengen? Hoe kan PS zo beoordelen of zij de juiste keuzes maakt. Zij wil graag via 

tussenrapportages of voortgangsrapportages op de hoogte gehouden worden. Ditzelfde geldt ook 

voor het initiatiefvoorstel jeugdzorg basisonderwijs. Zij vraagt de Gedeputeerde of er in Flevoland al 

initiatieven zijn om tot een volledig aanbod voor Speciaal Onderwijs te komen. Wat het AMK betreft is 

het standpunt van deze fractie dat er geen wachtlijsten mogen zijn bij het AMK. Zij wijst erop dat er bij 

het Rijk op moet worden aangedrongen dat hier structurele middelen voor nodig zijn. Zij staat achter 

de GAAF afspraken maar vraagt wanneer de uitkomsten bekend zijn van het 

klanttevredenheidsonderzoek waarover wordt gesproken. Er moet volgens deze fractie ook een 

oplossing komen voor het financieringstekort in het Speciaal Onderwijs. Alle kinderen hebben recht op 

passend onderwijs.  

Het CDA vindt het een goed leesbaar stuk waar de speerpunten en doelstellingen goed in staan. Tot 

nu toe is er financieel erg op de wachtlijsten gestuurd. Voor de toekomst zijn de indicatoren in het plan 

van aanpak een goede aanzet. Wellicht kan er ook meer marktwerking plaatsvinden. Bij de 

productenraming staat nog € 600.000 voor een nog uit te werken jeugdbeleid. De vraag daarbij is wat 

gaat ermee gebeuren en wanneer kan daar beleid voor worden verwacht? Wellicht komen er nog 

voorstellen van de kant van het CDA om het “enkeltje zelfstandig “ dat in 2008 eindigt, voort te laten 

bestaan.  

De SGP vindt dat de jongeren waar het goed mee gaat in Flevoland, gekoesterd moeten worden. De 

provincie moet faciliteiten bieden op de scholen zodat de schoolcarrière door alle jongeren afgerond 

kan worden. Ook zij die moeite hebben met studeren moeten een startkwalificatie halen. Ook een 

goede aansluiting op de arbeidsmarkt is belangrijk. Goede stageplekken en leer/werk plekken zijn 

daarbij van groot belang. In de jeugdzorg moeten we niet verslappen. Er moet meer gedaan worden 

om te voorkomen dat jongeren in de jeugdzorg terecht komen. Dat is een verantwoordelijkheid van de 

gemeenten. Opvoedondersteuning is een must. Komen jongeren toch in de problemen dan moeten zij 

geholpen worden. Helaas laat het Rijk het daar financieel afweten. De SGP is blij met de inzet van de 

Gedeputeerde. 

GroenLinks heeft dezelfde vraag over de € 600.000 als het CDA. Zij dacht dat het misschien 

beschikbaar zou zijn voor de uitkomsten van de GAAF conferentie en de evaluatie. Bij het punt 

Onderwijs heeft zij gezien dat er voor stimulering van het Hoger onderwijs in Almere, IFA gelden 

beschikbaar zijn. Er staan echter ook uitgaven genoteerd. Komen deze ten laste van het IFA of staan 

deze apart?  

De voorzitter heet alsnog de heer Brouwer welkom die voor de eerste keer deelneemt aan de 

vergadering van de commissie Samenleving. 

De ChristenUnie is positief over de opzet, inhoud en helderheid van de begroting. Zij vraagt of, nu de 

financiële steun voor het project “enkeltje zelfstandig” stopt, er is overwogen om het project te blijven 

steunen. Zij vraagt naar de daarbij behorende motivatie. Deze fractie krijgt de indruk dat het focus bij 

onderwijs is gelegd op het Hoger en Universitair onderwijs. De vraag is waarom andere vormen van 

onderwijs niet of nauwelijks worden genoemd of benadrukt. Het MBO bijvoorbeeld. 

 

Gedeputeerde Bos dankt voor de complimenten. De notitie over stageplaatsen, inclusief het 

transferpunt is toegezegd aan de commissie Werk. Hij komt daar in november of december aan de 

orde. Daarin komen de startkwalificatie en leer/ werk plekken ook terug. Wat het Speciaal onderwijs 

betreft is er in de behandeling van het Statenvoorstel afgesproken om met de gemeenten de stand 

van zaken te bekijken. Er is ook een brief geschreven aan de Staatssecretaris. Er zal gekeken worden 

waar de leemten zitten die opgepakt moeten worden. De projecten “enkeltje zelfstandig” (begeleid 

kamerbewonen) en “zij aan zij “ (voor tienermoeders) zijn voor 3 jaar gefinancierd zodat de uitvoerder 

in die tijd naar passende financiering kon zoeken. Beide lopen volgend jaar af. Voor “enkeltje 

zelfstandig“ geldt dat dit eigenlijk onder verantwoordelijkheid van de gemeenten valt. De uitvoerder 

(het Leger des Heils) en de gemeente zijn dan ook aangespoord om dit op te pakken. Wat “zij aan zij” 

betreft zeggen de gemeenten dat dit bij jeugdzorg of de AWBZ thuishoort. Daar zal dus nog eens 
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goed naar gekeken moeten worden. Toch wordt er vanuit gegaan dat beiden, zoals afgesproken, zelf 

gaan zorgen voor financiering. De toename van Hoger Beroeps Onderwijs is als speerpunt 

opgenomen. Er zijn twee (binnenkort 3) ROC’s dus er is een breed scala aan MBO opleidingen. Er is 

een aparte bestemmingsreserve voor HBO projecten. Als hier initiatief voorstellen voor zijn zullen 

deze aan u worden voorgelegd. Op 2 trajecten is HO een facet van het IFA project n.l.: rondom het 

thema Almere Health City en het kennisinstituut New Town’s. Deze hebben beide een HO component 

in zich van waaruit gelden naar het HO gaan. “Leef met stijl” . In het vervolg moeten bij moties en 

initiatiefvoorstellen inderdaad beter de ijkpunten afgesproken worden. Er moet duidelijk worden 

afgesproken hoe we gaan monitoren. Het is terecht dat er nu niet beoordeeld kan worden of er minder 

middelen voor nodig zijn. De evaluatie is in volle gang. Het project lijkt in een enorme behoefte te 

voorzien. Geen wachtlijst voor AMK is het streven. Helaas liggen de feiten anders want er wordt veel 

meer gemeld. Er zijn nog verbeterpunten bij het AMK maar daar wordt hard aan gewerkt en de 

incidentele middelen zijn daarbij een steun in de rug. De middelen zijn helaas incidenteel maar wel 

zodanig dat men het punt dat er geen wachtlijst meer is, dicht kan benaderen. Met de zorgaanbieders 

in Flevoland is afgesproken een klanttevredenheidsonderzoek te houden. Zodra wij over die gegevens 

beschikken zullen wij die analyseren en aan u aanbieden. Wanneer het zover is, is nog niet te zeggen. 

Het klopt dat er op wachtlijsten gestuurd wordt op dit moment. Er wordt echter ook met de 

zorgaanbieders gekeken wat hun product kost. Er zullen voor 18 zorgeenheden meer normen worden 

neergelegd en prijsafspraken worden gemaakt. Gedeputeerde gelooft in deze fase van de jeugdzorg 

niet in marktwerking. Er is behoefte aan betrouwbare partners en niet aan incidentele partners die niet 

thuis geven op het moment dat ze juist hard nodig zijn.  

Het CDA kan zich hierin goed vinden.  

Gedeputeerde Bos zegt dat kleine instellingen zijn samengevoegd. De besteding van de € 600.000 ligt 

in de lijn van het GAAF congres. Het gaat om aansluitingstaken op het gebied van jeugdbeleid en 

jeugdzorg. Dat betekent inzet van bureau Jeugdzorg in de ontwikkeling van de bureaus voor jeugd en 

gezin in heel Flevoland. In alle 6 gemeenten projecten voor lokaal jeugdbeleid. Gedeputeerde 

onderschrijft, voor een deel, de hartenkreten van de SGP. De filosofie van de zorg is, dat er meer 

aandacht is voor het erbij betrekken van ouders (IPT). Voor medewerkers van bureau jeugdzorg is het 

vaak moeilijk om bij uit huis plaatsing justitiële ondersteuning te krijgen. Wat betreft de jongeren waar 

het wel goed mee gaat, zegt de Gedeputeerde dat er van alles gedaan wordt om het leven voor 

jongeren in Flevoland zo aantrekkelijk mogelijk te maken ( HO, Sport en Cultuur).  

Het CDA vraagt of zij goed begrijpt dat de € 600.000 wat breder wordt ingezet. 

Gedeputeerde Bos zegt dat hier een koppeling wordt gemaakt die hij niet herkent. Beide zaken staan 

op zichzelf. 

 

2
e
 termijn 

Het CDA merkt op dat de indruk bij het CDA bestaat dat starters in deze markt ook wel de luis in de 

pels van de grotere aanbieder kunnen zijn en deze zo kunnen prikkelen om zijn werk goed te doen. 

De PvdA vraagt of het CDA kan specificeren waar zij precies op doelt. Of is het een veronderstelling. 

Het CDA antwoordt dat zij geen voorbeelden kan geven omdat deze starters er in Flevoland nog niet 

zijn. 

Gedeputeerde Bos zegt dat men er wel voor openstaat maar dat deze starters wel binnen de gestelde 

kaders en de gemaakte afspraken moeten blijven. Het moet geen bedreiging worden voor bestaande 

organisaties. 

De ChristenUnie vraagt naar de reactie van het Leger des Heils op de mededeling dat zij de 2 

projecten zelf moet gaan financieren. Zijn de projecten ook effectief geweest? 

Gedeputeerde Bos zegt dat het project “zij aan zij” een hiaat opvulde in het huidige zorgaanbod. De 

reactie van het Leger des Heils is dat ze het geld hard nodig hebben maar er wel mee doorgaan.  

De PvdA wil van de andere fracties graag horen of zij het verantwoord vinden om nu al de middelen 

terug te brengen voor “leef met stijl” terwijl de evaluatie er nog niet is. Wordt er met de vaststelling van 

deze programmabegroting ingestemd met het terugbrengen van de gelden. 

Het CDA wil de evaluatie afwachten alvorens er uitspraken over te doen. Zij denkt dat als in november 

de evaluatie komt er altijd nog een voorstel gedaan kan worden om te repareren. 

De voorzitter vraagt de Gedeputeerde of het dan inderdaad nog vroeg genoeg is of dat het paard dan 

achter de wagen is gespannen. 

Gedeputeerde Bos zegt dat er wel een tussenevaluatie is geweest en daaruit blijkt veel enthousiasme 

onder degenen onder wie dit is uitgezet. De vraag is op welke termijn en op welke manier de provincie 

hieraan verbonden blijft. Het is aan de Staten om met elkaar af te spreken wanneer zij daar uitspraken 

over wil doen. 
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De voorzitter zegt dat het hem verstandig lijkt als de fracties zich er nog over beraden. Hij constateert 

dat er afgesproken is richting griffie dat, als er moties zijn, er op gelet moet worden waar de ijkpunten 

en evaluaties liggen. Het tweede punt is de toezegging van de Gedeputeerde om de conclusie van de 

klanttevredenheidsmeting t.z.t., aan de commissie voor te leggen. Verder kunnen de Stratenleden zelf 

concluderen wat zij met “enkeltje zelfstandig” willen. 

 

b. Hoofdstuk 4: Flevolandse samenleving 

1
e
 termijn 

De SGP zegt dat zij geen behoefte heeft aan het aanlijnen van het Olympisch Plan. De provincie wil 

van Flevoland de sportiefste provincie van Nederland maken. Deze fractie ziet dat liever niet in 

letterlijke zin maar wel in figuurlijke zin. Waar het cultuur betreft wil zij elk voorstel dat in de Staten 

komt voorzichtig beoordelen. Zij heeft erg veel twijfels over het idee voor een seniorenstad. Teveel 

van hetzelfde is volgens haar niet goed. In een stad moeten alle groepen uit de samenleving 

vertegenwoordigd zijn. 

De ChristenUnie vraagt hoe PS wordt betrokken bij de opstelling van de Sociale Agenda. Zij vraagt 

om middels de voor- en najaarsrapportage op de hoogte gehouden te worden van de stand van zaken 

bij het inlopen van het voorzieningenniveau in Flevoland. Nu is de achterstand 30% in 2011 moet dat 

10% minder zijn. 

De PvdA zegt dat wat er staat over sport en cultuur door haar onderschreven wordt. Zij vraagt of 

bekend is hoe de SFB momenteel functioneert na de extra subsidie die zij voor twee jaar heeft 

gekregen. Het antwoord op deze vraag mag ook op een ander moment in de commissie.  

Het CDA zegt dat de sport natuurlijk geen sportverdwazing moet worden. Topsporters al rolmodel kan 

goed werken maar er zijn ook sporters die een verkeerd voorbeeld geven. Zij vraagt of, in het kader 

van Flevoland de sportiefste gemeente van Nederland, de subsidies op regionale sportevenementen 

zullen worden aangepast. Zij vraagt zich af waar de watersport en met name het duiken terecht is 

gekomen. Flevoland is immers een waterprovincie. Het CDA is blij dat er in het economisch 

ontwikkelingspakket Noordelijk Flevoland aandacht is voor cultuur. Zij vraagt hoe de financiering van 

Belvedère gaat verlopen als zij onder de pMJP lasten komt te vallen. Wat de ondertiteling van Omroep 

Flevoland betreft is zij van mening dat er geen subsidie voor verleent dient te worden maar dat de 

Omroep dit vanuit de eigen bedrijfsvoering zou moeten doen. Het CDA roept het college op om samen 

met de woningbouwverenigingen zaken aan te pakken. Zij wil samen met de corporaties investeren in 

leefbaarheid, energiebesparing en duurzame ontwikkeling van de wijken en vraagt de Gedeputeerde 

om een reactie. 

De VVD vraagt of er bij het 6
e
 en 7

e
 landschapskunstwerk gelet kan worden op duurzaamheid 

veiligheid en milieuaspecten. Zij vraagt uitleg over de zin: de museale, educatieve en recreatieve 

functies op het gebied van de landschapskunst organisatorisch inbedden en een visie ontwikkelen op 

deze organisatorische inbedding en op een heldere definitie van de provinciale rol. 

GroenLinks vindt het aanlijnen van de Olympische Spelen niet nodig maar zolang er geen budget 

tegenover staat heeft zij er geen bezwaar tegen. Zij wil graag horen hoe de Staten, het 

maatschappelijk veld en de burgers er rechtstreeks betrokken zullen worden bij het opstellen van de 

Sociale Agenda. 

De SP zou graag zien dat er meer wordt ingezet op de breedtesport. Zij ziet graag subsidie voor de 

ondertiteling op Omroep Flevoland, zodat ook mensen met gehoorproblemen het nieuws kunnen 

volgen. 

 

Gedeputeerde Greiner arriveert. 

 

Gedeputeerde Dijksma begint met de uitleg van de zin uit de programmabegroting waar de VVD naar 

vroeg. Flevoland is uniek wat betreft de landschapskunst. De landschapskunst moet beter bekend en 

toegankelijk gemaakt worden voor een groot publiek in een bredere context. In overleg met “de 

Paviljoens“ wordt gekeken hoe invulling gegeven kan worden aan de bekendheid ervan en wat er op 

educatief niveau kan worden gedaan.  

De PvdA vraagt of dit een uitbreiding is van hetgeen al vastgelegd is in de nota “Raakvlakken” of 

wordt er een extra accent toegevoegd. 

Gedeputeerde Dijksma zegt dat, dat zo is, maar er wordt gezocht naar een instantie waarmee deze 

opdracht verder kan worden uitgewerkt. Het is stilgevallen door het stoppen van “de Verbeelding” . 

Vandaag is bekend gemaakt dat een groot kunstwerk van Antony Gormley – de Hurkende man – als 

6
e
 kunstwerk komt te staan op de Markerwaarddijk. Het beheer zal plaatsvinden door de gemeente. 

Bij nieuwe kunstwerken zal meegegeven worden dat gelet moet worden op duurzaamheid. Een 7
e
 

kunstwerk komt misschien nog wel eens in de NoordOostpolder. 
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De SGP vraagt wie het kunstwerk gaat onderhouden. 

Gedeputeerde Dijksma antwoord dat, dat de instanties zijn die in de notitie genoemd zijn. 

Het CDA vraagt of “de tong van lucifer” geen landschapskunst is.  

Gedeputeerde Dijksma antwoordt dat, dat geen landschapskunst is maar dat de provincie heeft 

gezegd dat zij daarvan het beheer en onderhoud op zich neemt. Gedeputeerde zal nog een notitie 

toezenden waarin staat hoe men tot de naam “tong van lucifer” is gekomen. De naam heeft geen 

Bijbelse betekenis. 

De PvdA merkt op dat het 7
e
 kunstwerk in het Omgevingsplan staat vermeld en zij neemt dan ook aan 

dat de inspanning daarvoor niet vermindert.  

Gedeputeerde Dijksma antwoordt dat men ermee bezig is maar dat er ook fondsen voor geworven 

moeten worden. Er wordt aan gewerkt. De indexering van de Omroep is een landelijke wettelijke 

regeling. Wat de ondertiteling betreft deelt Gedeputeerde mee dat de ondertiteling zo is geregeld dat 

’s avonds om 22.00 uur de doventeevee haar ondertiteling heeft. Het is een duidelijke vooruitgang. De 

service kan niet verder worden verbeterd. Dat de nota Belvedère in pMJP is opgenomen is correct. 

Het is duidelijk zichtbaar in de productenraming. Het SFB functioneert nog niet geheel naar genoegen. 

Er is een halfjaarrapportage geweest en binnenkort vindt een gesprek plaats. Er is een plan van 

aanpak voor de tweede helft van het jaar. Het Cultuurconvenant zal mede op basis van de evaluatie 

plaatsvinden. Het hangt er ook vanaf hoe de nieuwe minister er tegenaan kijkt. Ook samenwerking 

met Midden-Nederland is niet altijd even makkelijk. Er zijn veel partijen en dus veel verschillende 

wensen. Niet alle voorstellen op het gebied van cultuur zullen apart worden behandeld. Er is een 

mandaat gegeven aan GS en GS zal binnen dat mandaat handelen. In sommige gevallen zal iets 

worden besproken in de commissie en in andere gevallen zal het ter kennisname worden gegeven. 

Als u er behoefte aan heeft iets te bespreken, kunt u dat op dat moment aangeven.  

Gedeputeerde Bos bespreekt de Sociale Agenda, wonen en sport. PS zal bij het opstellen van de 

Sociale Agenda worden betrokken. De commissieleden zullen een notitie ontvangen over de manier 

waarop maatschappelijke organisaties en burgers erbij zullen worden betrokken. Er wordt nog erg 

gezocht naar de vorm. Naar burgers toe moet duidelijk zijn wat GS doet en wat PS doet. Ook in 

Flevoland zijn probleemwijken ze staan alleen niet op de lijst van minister Vogelaar. Er is toegezegd 

om met de gemeenten en de corporaties te kijken wat er gedaan wordt op het gebied van 

duurzaamheid, leefbaarheid en jongerenhuisvesting. Jongerenhuisvesting is niet altijd hetzelfde als 

starters. In de jeugdzorg wordt gemerkt dat doorstroming een probleem is in de jongerenhuisvesting. 

Eind november staan deze thema’s, met de corporaties en de gemeenten, op de agenda. Als overheid 

moet men niet gaan over het al dan niet toejuichen van een seniorenstad. Het blijkt te voorzien in een 

behoefte. In de NoordOostpolder is het plan ontwikkeld om het gebied zo een forse “boost” te geven. 

Het college is blij dat het gemeentebestuur over de ontwikkeling van de NoordOostpolder wil 

nadenken. In deze fase moet dat niet worden afgeremd. Het is jammer om te merken dat niet 

iedereen het Olympisch Plan 2028 heeft gelezen. Het behelst de zorg voor een sportklimaat in 

Nederland. Daar wil Flevoland bij aanlijnen. Sport is een maatschappelijk en sociaal bindmiddel. Dan 

groeit de behoefte aan evenementen en accommodaties. Het NOC/NSF heeft bedacht dat, als in de 

loop der jaren ervaring is opgedaan met grote evenementen en er grote accommodaties zijn 

gebouwd, er in 2016 eventueel een kandidatuur voor de Olympische Spelen inzit. Het zou moeten 

horen bij de ambitie van de jongste provincie om in meerdere opzichten de sportiefste provincie te 

willen zijn. Dat heeft te maken met sportiviteit maar het zou ook mooi zijn om dit aan de 

gebiedsontwikkeling te kunnen koppelen. Waar zich kansen (bijvoorbeeld watersport) voordoen om 

zich als gebied te profileren of als vestigingsgebied aantrekkelijk te zijn - sport is nu eenmaal een 

thema dat breed wordt ondersteund – moet men zijn kansen grijpen. Er zijn momenteel een 

watersportcentrum en een tenniscentrum die zich, voor uitbreiding, oriënteren in Flevoland. 

Gedeputeerde gaat ervan uit dat Flevolandse topsporters, als rolmodel, geen verkeerd voorbeeld 

zullen geven. Gedeputeerde heeft geen specifieke kennis van de duiksport. 

 

2
e
 termijn 

De VVD merkt op dat dit weekend de Dutch Open wordt gehouden in Almere. Deze is van Den Bosch 

naar Almere gehaald. Het betreft badminton. 

Het CDA heeft een inspirerend verhaal gehoord en is daar blij mee. Zij dankt de Gedeputeerde 

daarvoor. 

De SGP is blij dat de Gedeputeerde de ontwikkelingen in Noordelijk Flevoland wil stimuleren maar dat 

moeten dan wel de goede ontwikkelingen zijn. Een seniorenstad kan, volgens deze fractie, geen 

bruisende stad zijn en is daarom een verkeerde ontwikkeling. Zij raad de Gedeputeerde aan energie 

te steken in dingen die rendement voor de provincie opleveren. 

De ChristenUnie heeft het antwoord op de vraag over het voorzieningenniveau gemist. 
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Gedeputeerde Bos excuseert zich. Hij zegt dat het niet op de manier kan waarop het nu gebeurt. De 

cijfers zijn gebaseerd op een onderzoek van een bureau dat, dat twee jaarlijks doet. Dat is van een 

dermate omvang dat het niet mogelijk is om dat vaker te doen. Er zal moeten worden nagedacht over 

hoe de meetmomenten worden vastgesteld en hoe er zal worden gerapporteerd. Gedeputeerde zal 

daar nog op terugkomen.  

GroenLinks vraagt of de gegevens ook gebruikt worden voor de lobby richting IPO over de verdeling 

van gelden.  

Gedeputeerde Bos: Ja, daarom laten we het ook door een extern bureau doen, zodat we het kunnen 

staven met cijfers.  

 

De voorzitter stelt vast dat hiermee de programmabegroting 2008 voldoende is behandeld in de 

commissie. 

 

Gedeputeerde Dijksma verlaat de vergadering. 

 

De voorzitter zegt dat Gedeputeerde Greiner niet op de agenda staat maar dat hij toch het woord 

krijgt. 

Gedeputeerde Greiner dankt de voorzitter hiervoor. Hij zegt dat hij de mededeling Hoger Onderwijs 

die de commissie heeft ontvangen nader wil toelichten. De mededeling geeft een korte terugblik met 

daarin een tekort aan Hoger Onderwijs. In de vorige periode is er een geweldige inspanning geleverd 

om partijen bij elkaar te krijgen om zo zoveel mogelijk Hoger Onderwijs naar Flevoland te halen. Er is 

toen een convenant vastgesteld met daarin een bepaalde verdeling over welke opleiding waar naartoe 

zou kunnen gaan. Dit jaar is een drietal opleidingen gestart. Eén in Almere en 2 in Lelystad. Voor 

2008 en 2009 staan er 3 op stapel in Almere. Windesheim heeft in het verleden geprobeerd om een 

afdeling te starten in Lelystad maar kreeg geen toestemming van het ministerie. Zij is toen een 

gerechtelijke procedure gestart. Nu is Windesheim door de rechter in het gelijk gesteld. Zij mag nu 4 

opleidingen in Lelystad starten. Dat staat voor een deel haaks op het convenant. De opleiding 

economie was in Almere gepositioneerd. Almere heeft nu bezwaar ingediend bij OC en W. Ons is 

gevraagd om te proberen de partijen bij elkaar te krijgen om tot een oplossing te komen. 

Het CDA betreurt het dat er moeilijkheden ontstaan doordat in het convenant een andere verdeling 

was gemaakt. Men zou blij moeten zijn dat deze opleidingen nu in Flevoland gevolgd kunnen worden. 

De PvdA vindt ook dat men blij moet zijn met het binnenhalen van deze HBO opleidingen. Zij vraagt of 

er zo weinig binding is tussen de verschillende partners dat er geen mogelijkheden zijn om te ruilen. 

De VVD vraagt in hoeverre Hogeschool Amsterdam en Hogeschool Windesheim met elkaar 

overleggen over dit soort zaken. 

Gedeputeerde Greiner zegt dat het voor Lelystad moeilijk is wiens uitspraak zij moet volgen; de 

rechter of de convenantpartners. Almere geeft aan dat bij hen de massa is en het daarom logisch zou 

zijn dat daar de voltijds HBO opleidingen komen. Het college wil naar de economische situatie van de 

twee steden kijken en dan bepalen wat het beste, waar past. Hogeschool Amsterdam en Hogeschool 

Windesheim worden aan elkaar gekoppeld. Er wordt nu regelmatig overlegd door alle betrokken 

partijen. Het is belangrijk om Flevolands te denken. 

GroenLinks denkt dat ook de ROC’s, in het kader van de doorlopende leerlijn ook spelers zijn in dit 

geheel. 

Gedeputeerde Greiner zegt dat ze bij dit actuele vraagstuk geen medespeler zijn. Met de ROC’s is 

afgesproken om overleg te starten en te proberen om tot overeenstemming te komen. Er zijn veel 

jongeren (ong. 1000) die voor MBO 3 en 4 naar Hilversum gaan. Voor MBO 1 en 2 geldt dit niet. Zo 

ontstaat bij de ROC’s een onevenwichtige situatie. 

  

8. Portefeuillehouder J.M. Bos 

a. Mededelingen 

- Memo 596703 d.d. 3 oktober 2007 over update jeugdzorg. 

- Memo 597807 d.d. 8 oktober 2007 over wachtlijstgegevens periode 1 juli 2007 tot 1 september 2007. 

Daarmee wordt voldaan aan toezegging 5, aandachtstreepje 3. 

- Memo 582476 d.d. 5 september 2007 over verlening subsidie stimulering onderwijsvoorzieningen. 

De mededelingen worden voor kennisgeving aangenomen.  

 

b. Statenvoorstel 

1. Subsidieverlening extra groei speciaal onderwijs. 

1
e
 termijn 
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De VVD zegt dat het gaat over het financiële tekort op de scholen in Almere en Emmeloord. Er wordt 

in het voorstel gesteld dat het gaat om een éénmalige subsidie. De VVD wil het woord subsidie in het 

besluit vervangen door éénmalige subsidie. Er moet een betere Rijksfinanciering komen. De provincie 

moet niet de onvolkomenheden van de Rijksregelgeving gaan compenseren. Zij vraagt hoe de 

afspraak over de financiering tot stand is gekomen. Is er inspraak of overleg over geweest? Het is 

belangrijk om de vinger aan de pols te houden. 

De ChristenUnie vindt het een goed voorstel. Zij vraagt hoe toereikend een dergelijk bedrag is en of er 

bekend is hoe dit geld ingezet gaat worden. Lokaliteit, personeel of ambulante begeleiding? Dit laatste 

is erg belangrijk. Als ouders van kinderen met een REC 4 indicatie kiezen voor een rugzak, blijkt dat 

er geld noch mensen zijn voor ambulante begeleiding. 

Het CDA vindt het ook een goed voorstel. Zij vindt het positief dat het college hiervoor een 

pragmatische oplossing heeft gevonden. 

De SGP zegt dat er weer, bewust getreden wordt in de verantwoordelijkheid van het Rijk. Het is geen 

provinciale taak. De provincie moet weer een gat dempen van een onvolkomen Rijksregeling. Het 

gevaar bestaat dat het een precedent werking heeft. Zij wil graag weten van de Gedeputeerde hoe 

lang hiermee doorgegaan kan worden. 

Het CDA vraagt hoe de SGP dat dan aan de 63 leerlingen wil uitleggen. 

De PvdA vindt het een prima oplossing voor de schrijnende problematiek die voor de kinderen in 

cluster 4 is ontstaan. In het Omgevingsplan is afgesproken dat thuiszitters niet geaccepteerd worden 

en als deze kinderen niet worden geholpen worden het zeer waarschijnlijk thuiszitters. 

 

Gedeputeerde Bos is over een paar reacties verrast. De hulde neemt hij namens het college in 

ontvangst. Het college heeft de Statenbrede motie kennelijk goed begrepen. Er is naarstig gezocht 

naar passende middelen. Dat is niet gelukt en daarom is voor de pragmatische oplossing gekozen. Hij 

vraagt de VVD om toch iets minder expliciet te zijn omdat hij echt nog niet weet hoe het er in 2008 uit 

zal zien. Dit geld is echt alleen om de wachtlijst weg te werken van kinderen die zaten te wachten op 

een plaats in het speciaal onderwijs. Het college houdt de vinger aan de pols met twee ijkmomenten 

n.l. op 1 september en op 1 februari. Er is ook afgesproken om met de wethouders van onderwijs nog 

eens naar dit specifieke onderwerp te kijken. 

 

2
e
 termijn 

De ChristenUnie vraagt of de Gedeputeerde op de hoogte is van de problemen met de ambulante 

begeleiding. 

De SGP zegt dat ze een groot voorstander van het voorstel is maar alleen duidelijk wilde maken dat 

het Rijk het hier weer laat afweten. Het zou goed zijn om aan de bel te blijven trekken, bij het 

ministerie. 

Het CDA wacht nog op een antwoord van de SGP. De SGP had al ingestemd met de motie en zegt nu 

dat men het niet zou moeten doen. Hoe wil zij dat dan uitleggen. En gaat zij volgend jaar weer mee 

als er weer een gat ontstaat? 

De SGP zegt dat zij niets uit hoeft uit te leggen omdat zij er een groot voorstander van het voorstel is.  

Gedeputeerde Bos zegt dat hij op de hoogte is van de problemen met de ambulante begeleiding. Hij 

adviseert om hierover contact op te nemen met mevrouw IJssel, zodat dat meegenomen kan worden 

in de analyse van dit speelveld. Afgelopen zaterdag heeft de Gedeputeerde, mevrouw Dijksma hier 

nadrukkelijk over aangesproken en daarbij zijn onvrede uitgesproken over het feit dat de provincie hier 

weer een gat heeft moeten dichten. Zij heeft de brief van de Gedeputeerde hierover ontvangen en zal 

er met hem over spreken. 

GroenLinks stelt voor om de staatssecretaris dan eerder uit te nodigen. 

 

De voorzitter zegt dat aangezien dit een Statenvoorstel is hij aanneemt dat het een hamerstuk wordt.  

 

c. Ter bespreking 

1. Ontwerp uitvoeringsprogramma Jeugdzorg 2008 

1
e
 termijn 

De VVD geeft haar complimenten voor dit samenhangend en integraal actieplan. Zij heeft een aantal 

vragen: Hoofdstuk 1, 1.3. Zij vraagt of het gevolgen voor de jeugdzorg heeft als in 2008 de 

financiering jeugd-GGZ naar de Zorgverzekeringswet wordt overgeheveld? Hoe zit het met het 

budget? Bij hoofdstuk 2.2 vraagt zij waar en door wie de vroegsignalering plaatsvindt en of er een 

monitoring voor is afgesproken. Staat de gerichtheid op sturing en beperking van de instroom niet 

haaks op de laagdrempelige toegang en de vroegsignalering die juist tot een toename leiden? 

Hoofdstuk 3.3. Wat betekent de afname van de instroom bij zware hulp met 10% voor de begroting? 
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Vindt er een financiële verschuiving plaats of nemen de kosten af? Wat betekenen integrale indicaties 

van alle indicerende instellingen in Flevoland voor de toekomst? 3.4 De VVD fractie ondersteunt de wil 

om de vorming ven een Flevolands programmacollege jeugd te verkennen, van harte. Hoofdstuk 4. 

De indicatiestelling wordt verzorgd door Bureau Jeugdzorg dat aanbodgericht werkt. Zou de 

indicatiestelling in de toekomst niet door een onafhankelijk orgaan uitgevoerd moeten worden? Biedt 

de wet op de jeugdzorg daar mogelijkheden voor? Heeft de Gedeputeerde daar een visie over? Het 

indiceren van next best is slecht voor de cliënt maar ook voor de financiën. Welke maatregelen 

worden hierop genomen? Vindt hier voor de toekomst monitoring op plaats? Waar ligt het aan dat de 

kwaliteit van de gegevens die door derden worden geleverd nog al eens te wensen overlaat? Hoe is 

het gesteld met de samenwerking tussen de partijen? Hoofdstuk 5.2. Is het aantal IPTers van 1 op 8 

jongeren niet wat weinig en wat is het landelijk gemiddelde? Zij vraagt hoe het kan dat, als er in 2005 

en 2006 geen indicaties zijn afgegeven voor de opvang van tienermoeders, er € 50.000 voor op de 

begroting staat. Als het projectplan Jeugdzorg plus na 2 jaar een succes zal blijken te zijn, zal het door 

de provincie bekostigd worden uit de reguliere doeluitkering. Wat gebeurt er indien het geen succes 

blijkt te zijn? Hoofdstuk 6. Wordt bij een toenemende instroom van allochtone cliënten, de jeugdzorg 

hierop aangepast en vooral ook gericht op de ouders van deze kinderen? Wat bij Hoofdstuk 7.2. Staat 

komt deze fractie vreemd over. Zomaar zorg aanbieden zonder dat dit effectief is, want daarvoor is 

eerst een omslag nodig, is inderdaad weinig effectief! Bestaat er geen centraal invoerprogramma waar 

iedere instantie informatie over een kind kan inzetten en waar iedere instantie ook gegevens uit kan 

genereren? Hoofdstuk 8 Waarvoor wordt de voorziening van € 87.751 gebruikt? Deze post komt 

namelijk nog een aantal jaren terug. Bijlage 1, 17 Overige kosten: Welke kosten vallen hieronder en 

wat is de reden dat de ramingen sterk teruglopen? Punt 34 Experimenteel aanbod: waarom is er vanaf 

2008 geen raming opgenomen? 

De PvdA zegt dat vele punten die de VVD noemt haar ook zijn opgevallen maar zij vindt dit bovenal 

een uiterst transparante notitie. Zij heeft veel waardering voor de openheid die hier gegeven wordt. Zij 

vindt het een geweldig uitvoeringsprogramma waar zij, met wat kritische kanttekeningen, alle ruimte 

aan wil geven.  

De ChristenUnie heeft waardering voor de manier waarop PS wordt betrokken bij het beleid. Zij heeft 

een aantal vragen en opmerkingen. In het uitvoeringsprogramma staat een link naar het programma 

jeugd en gezin van minister Rouvoet waarin staat dat de provincie stevig in moet zetten op een snelle 

en effectieve hulp voor jeugd en gezin. Het wegwerken en het gebruik van effectieve interventies 

staan daarbij voorop. Hoe zal vorm gegeven worden aan een goede samenwerking en afstemming 

tussen gemeenten en provincie? Wie heeft de regie? Wat moet worden verstaan onder: “het komen 

tot een Flevolands programmacollege jeugd”. (blz.10) In hoeverre zijn de evaluatiepunten uit het 

GAAF programma meegenomen in het plan. Worden de uitkomsten van de bijeenkomst op 25 oktober 

hierin meegenomen? (blz.8) Hoe gaat het succes van de “eigen kracht conferenties”verder 

uitgebouwd worden? (blz.9) Kan de Gedeputeerde toelichten wat bedoeld wordt met: op basis van 

onderzoek van inspectie jeugdzorg de provincie een plan van aanpak heeft geaccordeerd om met 

spoed een aantal noodzakelijke verbeteringen aan te brengen in het functioneren van het AMK. 

(blz.11) Het bevreemdt deze fractie, met het oog op de weer groeiende wachtlijsten dat veel 

behandelplaatsen bezet worden door uitbehandelde patiënten. Dit gaat zeer ten koste van een 

doelmatige inzet. Aan welke oplossing denkt Gedeputeerde hierbij? Tenslotte op pagina 3 van de nota 

commissie staat dat de informatie door derden niet geheel naar tevredenheid verloopt. Deze fractie 

spreekt haar zorg hierover uit en vraagt wat er aan gedaan zou kunnen worden.  

De SGP geeft een compliment voor het behalen van de 9 weken termijn bij het wegwerken van de 

wachtlijsten. Helaas lopen de termijnen weer op. Hier zijn structurele middelen voor nodig. Aan de 

minister zal duidelijk gemaakt moeten worden dat hij over de brug moet komen. Vroeg signaleren van 

problemen en goede professionele hulpverleners zijn noodzakelijk om het dichtslibben van het 

zorgaanbod te voorkomen. Zij kan, in het kader van het versterken van de aansluiting lokaal 

jeugdbeleid, het idee om te kiezen voor één regionaal programma GAAF, omarmen. Zij vraagt of het, 

voor het versterken en waarborgen van adequate toegang tot de jeugdzorg, niet nodig is om tot een 

prestatieafspraak met bureau jeugdzorg te komen. Geeft dat voordelen of kleven er meerdere nadelen 

aan? Zo min mogelijk bureaucratie maar efficiency en snelle procedures. Zij vindt het van belang dat 

de IPT ’ers goed opgeleid worden, maar zij hebben ook ondersteuning nodig. Hoe zit het met die 

ondersteuning? De financiering van dit programma is belangrijk. Er zal eerder meer dan minder geld 

moeten komen van het Rijk. Zij hoopt dat de minister ervan overtuigd wordt dat, dit nodig is. 

Het CDA zegt dat de titel: “elk kind telt” ook negatief uitgelegd zou kunnen worden. Zij is blij dat het 

college zo niet denkt, want het kind staat centraal. Zij noemt de 6 speerpunten. Het eerste punt, het 

wegwerken van de wachtlijsten is erg belangrijk. Het tweede punt: het verstreken van de aansluiting 

heeft raakvlakken met het Hoofdlijnenakkoord. Het derde punt: versterken en waarborgen van de 
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adequate toegang. Daarvoor is betrouwbare beleidsinformatie nodig. Er moet alles aan gedaan 

worden om dit goed te monitoren. Het vierde punt: het versterken van het zorgaanbod. Het 

programma van de IPT is goed ingebouwd in het geheel. Het vijfde punt: de versterking van de 

cliëntgerichtheid. Dit moet niet het enige zijn waarop gestuurd gaat worden. In het 

uitvoeringsprogramma staan op blz. 18 de kerndoelen en prestatie-indicatoren. Deze zijn van 

wezenlijk belang. Ze zijn landelijk vastgesteld en kunnen daarom worden vergeleken met andere 

regio’s. Zo kan er worden gestuurd op de uitkomsten van het geheel. Speerpunt 6 het effectief en 

doelmatig inrichten van de jeugdzorg is volgens deze fractie nog een heel complexe taak. Het CDA is 

blij met het concept van dit uitvoeringsprogramma en denkt dat er goed mee van start gegaan kan 

worden.  

 

De voorzitter zegt dat het volgens de oplegnota de bedoeling is dat de Statenleden reageren op het 

ontwerp uitvoeringsprogramma jeugdzorg, met als doel om op deze wijze meer op detailniveau, 

reacties aan de orde te stellen. Ten tweede om de reacties van de Statenleden te verzamelen op 

hoofdlijnen, voordat het definitieve programma wordt vastgesteld. Binnen die ruimte geeft hij het 

woord aan de Gedeputeerde. 

Gedeputeerde Bos zegt dat hij zoveel mogelijk zal proberen de vragen te beantwoorden. Hij stelt voor 

dat de commissieleden in het vervolg van te voren de vragen geven zodat er in de commissie dan 

teruggerapporteerd kan worden. De jeugd GGZ komt niet per januari 2008 onder provinciale 

verantwoordelijkheid. Dat geldt ook voor de LVG. Omdat de minister er met die sector nog niet 

helemaal uit is, is dit een jaar uitgesteld. Daarmee is ook de cruciale integrale indicatiestelling van de 

LVG, door bureau jeugdzorg, een jaar uitgesteld. Dat er soms “next best” geïndiceerd wordt komt door 

de omstandigheden. Soms is het beter om een jongere in een “next best” oplossing naast de deur te 

plaatsen in plaats van ver van huis. Het heeft niet veel financiële implicaties. Er wordt in alle 6 

gemeenten in Flevoland goed gewerkt aan de lokale verantwoordelijkheid van vroeg signalering en 

licht ambulante hulp. Middels GAAF zijn daar ook afspraken voor gemaakt. Alle lokale partijen zijn 

tevreden over de voortgang. Er moeten nieuwe doelen worden gesteld die bekrachtigd worden op de 

conferentie in oktober. Er wordt heel hard gewerkt aan de integrale indicatiestelling. Het streven is om 

dat op 1 januari 2009 rond te hebben. Flevoland is de enige provincie die formeel met IPT werkt. Er is 

daarom geen vergelijk mogelijk. De ondersteuning van IPT zit wel in het IPT concept. Er zijn binnen 

de zorginstellingen begeleiders om de IPT’ers te ondersteunen. Wat aangeleverd wordt aan bureau 

Jeugdzorg heeft te maken met de harmonisatie van de indicatiestelling en het voorveld. De initiatieven 

voor de centra voor Jeugd en Gezin zullen worden ondersteund zodat er een naadloze aansluiting tot 

stand komt. De problematiek van de tienermoeders is in het gesprek over het “Zij aan zij” model al aan 

de orde geweest. Wat betreft de allochtone klanten kan gezegd worden dat daar zeker aandacht voor 

is. De hulpverlening moet in zijn algemeenheid een enorme diversiteit aan de dag kunnen leggen. Er 

zijn trainingen en scholingen voor de specifieke benadering van allochtone cliënten. Er is aandacht in 

de voorlichtende sfeer voor voldoende communicatie e.d. Het Flevolands programma voor de jeugd 

gaat over de aansluiting van lokaal en provinciaal zorgaanbod en jeugdbeleid. Er is een aanbod aan 

de minister om pilot gebied te kunnen zijn voor het programma. Wat de “eigen kracht conferenties” 

betreft, daar staan er 30 van opgenomen, omdat het heel succesvol blijkt om de klant er in een vroeg 

stadium bij te betrekken. De wethouders zijn uitgenodigd en hebben een voorlichting gehad over deze 

methodiek zodat deze wellicht in het lokale aanbod opgenomen kan worden. Bij het AMK ging het 

over de doorlooptijden, de wachttijden en de terugkoppeling nadien. Voor uitbehandelde klanten die 

langdurig residentieel behandeld zijn en jongeren met een hoog recidief, zijn weinig 

doorstroommogelijkheden. Hoewel bij het aanvalsplan de termijn van 9 weken gehaald is zal toch 

weer de wettelijke termijn van 13 weken gehanteerd worden. Prestatieafspraken met bureau 

Jeugdzorg zijn er al. Bijvoorbeeld over doorlooptijden, hoeveel ze in zorgadvies teams zitten, hoeveel 

er aan case-management wordt besteed, hoe hoog de case-load voor gezinsvoogden is en de tijd die 

aan klanten besteed mag worden. Al deze zaken worden gemonitord en er wordt over gerapporteerd. 

Het meten van de effecten van vroeg-signalering is erg moeilijk. De interventies die gedaan worden 

door bv. consultatiebureaus en peuterspeelzalen zijn niet te meten. De inspanning die wordt gepleegd 

is wel te meten. Het betoog van het CDA ziet de Gedeputeerde als ondersteuning van wat hier in het 

uitvoeringsprogramma is neergelegd, met daarin de oproep om te kijken hoe er middels benchmark 

e.d. gekeken kan worden hoe men de hele gang van zaken scherp kan krijgen. Dat wordt geprobeerd, 

maar het is belangrijk om te kijken of de gegevens gelijk en goed zijn. Er moet veel aan de sector 

worden gevraagd, maar de organisaties moeten niet over de kling gejaagd worden. Er wordt gezocht 

naar een goede balans. 
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De PvdA wijst op een aantal verontrustende artikelen in de Volkskrant over de groei van de PGB’s, 

maar vooral over de grote wachtlijst van 8400 jongeren in de jeugd GGZ. In hoeverre loopt men het 

risico dat men elders min of meer passende zorg gaat zoeken? Het is een verontrustende 

ontwikkeling. Zij vindt dit dramatische gegevens.  

Gedeputeerde Bos deelt de zorg. Hij is geschokt door het gebrek aan gevoel voor urgentie voor de 

wachtlijsten in de Jeugd GGZ. Er is nu wel vooruitgang. Binnenkort vindt er overleg plaats. Het is wel 

nodig dat de juiste indicaties gesteld worden. Ze zijn nu fors aan het inlopen.  

 

d. Vragenronde 

De ChristenUnie vraagt naar aanleiding van de infopagina van de provincie - 27 september - in de 

huis aan huis bladen, hoe hard de deadline voor het aanvragen van subsidie is. Op die pagina stond 

namelijk dat de uiterste datum voor het aanvragen van subsidie voor sport, 30 september was.  

Gedeputeerde Bos antwoordt dat de deadline hard is, maar als er niet veel aanvragen voor een 

bepaalde subsidie zijn worden ook latere aanvragen in behandeling genomen. Als er veel aanvragen 

zijn worden eerst de aanvragen van voor 1 oktober bekeken en pas daarna de later binnengekomen 

aanvragen.  

 

2. Bestedingsvoorstel extra Rouvoet-middelen 2007  

Memo 596949 d.d. 3 oktober 2007 over besteding extra financiële middelen jeugdzorg. Het college 

heeft besloten dat hiermee de nota commissie kan komen te vervallen. Volstaan is met een 

schriftelijke mededeling van het besluit in de commissie Samenleving. 

 

9. Presidium 

1. Aanpak commissie- en Provinciale Statenvergaderingen (Statenvoorstel). 

De voorzitter vraagt of de commissieleden dit overlaten aan de commissie Bestuur.  

GroenLinks zegt dat haar fractie grote moeite heeft met het voorstel. Zij zal dit in de commissie 

Bestuur inhoudelijk toelichten. 

 

2. Consequenties nieuwe commissiestructuur 

Het CDA zegt dat er gevraagd wordt om de voordracht van een kandidaat plaatsvervangend 

commissievoorzitter. Zij stelt mevrouw Luijer verkiesbaar. Zij laat de vormgeving van vernieuwende 

werkvormen PS over aan het presidium. 

De PvdA stelt mevrouw Zeilstra verkiesbaar.  

De voorzitter zegt dat iedere fractie een plaatsvervangend voorzitter mag voorstellen. Het presidium 

kijkt dan hoe dit evenwichtig verdeeld is. Als de commissie ermee instemt, zal het presidium zich 

belasten met de vormgeving van de vernieuwende werkvormen PS.  

GroenLinks stelt voor om daar een werkgroep voor in het leven te roepen. Zij vindt het vernieuwende 

gehalte van het voorstel teleurstellend.  

 

De voorzitter brengt in herinnering dat het voorstel wel via het presidium tot stand is gekomen maar 

wel een aftreksel is van een stuk dat door de fractievoorzitters is opgesteld. De opmerking van 

GroenLinks zal hij meenemen naar het presidium. In de commissie Bestuur zal er uitvoeriger op in 

worden gegaan.  

 

10. Rondvraag 

De voorzitter zegt dat de uitnodiging voor de GAAF conferentie uitgedeeld wordt. 

 

11. Sluiting  

De voorzitter sluit de vergadering om 18.15 uur. 

 

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 14 november 2007, 

de commissiegriffier,                                     de voorzitter, 

 

 

 

 

 


